
  

   

BJERGMARKSKOLEN 
 

Bjergmarkskolen  
Skolebestyrelsen 
 
Referat 
 
 Skolebestyrelsen Bjergmarkskolen 

Tidspunkt: Tirsdag den 26. september kl. 17.00 – 19.30 

Hvor: Blok M 

Deltagere:  Jakob pædagogisk leder deltog 

Afbud/fravær: Semir 

  

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden  

 

Ansvarlig/tid 

Kl. 17.00  

Per 

Formål: 

 

Fremstilling: 

Formålet med punktet er, at SKB kan komme med punkter, hvis der er opstået 

et behov siden dagsorden blev udsendt 

SKB godkender dagsorden, hvis der ikke er indvendinger. 

Referat: tilføjes af nyt punkt grundet Ida har trukket sig fra bestyrelsen. Ida har fungeret 

i et delt formandskab.  

Valget foretages på næste SKB. Jasper fungerer som formand til næste møde.  

 

 

Punkt 2. Elevrådet 

Ansvarlig/tid 

Kl. 17.05  

Simon (ny formand) 

Formål: 

 

Fremstilling: 

Formålet med punktet er at SKB er orienteret om elevrådets arbejde. 

 

Simon og ny næstformand er nye som formand og næstformand.  

De fortæller om årets valg, og hvad der er sket siden sommerferien i elevrådet. 

Referat: Velkommen til nye medlemmer fra elevrådet, næstformand Astrid 6.B, formand 

Simon 7.D 

Simon fremlægger visioner fra elevrådet. Bl.a. Teambuilding dag 

Forslag om at formand, næstformand er på valg hvert andet år.  

 

Punkt 3.  Ergonomi 

Ansvarlig/tid 

17.15  

 
Thomas M. S. 

Formål: 

 

Fremstilling: 

Formålet med punktet er, at SKB forholder sig til, om SKB skal lave en mini-APV omkring 
ergonomiske forhold 
Lidt baggrund; vi har observeret at børnene i indskolingen sidder på en måde der er 
ergonomisk ukorrekt. De bliver bedt om at sidde alm. på stolen, hvilket i 9 ud af 10 tilfælde 
betyder at børnene ikke kan nå gulvet og derfor dingler med benene. Samtidigt bliver de 
placeret vinkelret på tavlen, hvilket betyder de skal sidde med drejede hoveder for at følge 
med når lærere taler.  
 
Jeg vil gerne  
1) præsentere vores observationer og lidt faglig baggrund for hvorfor det er 
uhensigtsmæssigt 
 
2) spørge SKB om der er stemning for at vi for foretaget en undersøgelse af de ergonomiske 
forhold (lidt som en APV på min arbejdsplads) med henblik på at fremvise resultatet for 
Kommunen i det tilfælde at der skal indkøbes eks. nye stole/borde.  (her tænker jeg samme 
forløb som med CO2 målingerne)  
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Referat: 

  

Elevernes ergonomi er ikke optimal. Stolene passer ikke til eleverne. Elever 

sidder skævt i forhold til tavlen. Det optimalt at stole kan justeres. Skæve 

siddestilling til tavlen kan give hold i nakken. Forhold i blokkene wc forhold.  

 

Jakob fortalte om 8.årgang projekt læringsmiljø.  

 

Der er stemning for fokus på området og taget på næste gang 

 

Punkt 4.  Klassesammenlægning - princip 

Ansvarlig/tid 

17.30  

Thomas Z 

Formål: 

 

Fremstilling: 

At diskutere hvordan vi kan gøre noget uundgåeligt til en god oplevelse. 

 

Baggrund: 

De fleste årgange skal igennem mindst en klassesammenlægning, og det virker 

som at forældre har en ide om at det er noget dårligt for deres børn. Hvordan 

kan vi vende oplevelsen til noget positivt, så både elever, forældre, lærer og 

skoleledelse ser muligheder i stedet alt det dårlige. 

 

Forventet udbytte: 

En liste med gode ideer vi kan arbejde videre med. 

En arbejdsgruppe der kan arbejde videre med ideerne. 

 

Metode: 

Jeg kunne godt tænke mig en brainstorm på hvordan vi kan gribe det an. Jeg vil 

gerne facilitere diskussionen med post-its mm hvis det er okay. Jeg tror godt vi 

kan gøre det på 30 min. 

 

Frihedsforsøg 

Formål: 

At evaluere på frihedsforsøget. Det har både til formål at blive klogere på 

hvordan det er gået med de ting der er igangsat og få et overblik over de tiltag 

som lærer og ledelse også gør (Jakob nævnte at han target sig friheder mht fag 

og skemaplanlægning). 

 

Dataindsamling: 

Per, Anja og Jakob (eller hvem der nu er de bedste til at gøre det) skal samle en 

liste med de tiltag som der er gjort på baggrund af frihedsforsøget. 

Vi skal have nogle udtalelser fra morgenmadscafeen (måske har nogle fra 

bestyrelsen deltaget) - kan vi påvise en effekt af det? Skal vi fortsætte med det? 

Kan vi samle data eller udtalelser om to-læreordningen?   

Kan vi samle data eller udtalelser om fordybelsesdag?  

 

Tilgang: 

Måske skal vi på næste møde afstemme, hvad vi gerne vil have ud af 

evalueringen og hvilke informationer vi gerne vil bestille. Jeg kan også godt 

facilitere den samtale. Hvis vi starter med den snak, så kan vi gøre det på under 

30 min. 

 

Referat: 

  

Frihedsforsøg. Evaluering af frihedsforsøget. Hvad vil der evalueres på i forsøget. 

Frihed forsøget er forlænget et år mere.  

 

Frihedsforsøget tages på til på et senere tidspunkt. Thomas og Per indhenter 

data.  

 

 

Klassesammenlægning. Kan der laves principper for klassesammenlægning? 

 

Punktet indledes med bestyrelsen opmærksomhed for forbedringer af i 

klassesammenlægning.  
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Elevrådet inddrages i processens om principdannelses. Hvad bekymrer eleven 

ved klasse sammenlægning? Hvordan forbereder vi Bjergmarkskolen på, at 

klassesammenlægning er en realitet på Bjergmarkskolen. Hvordan skabe den 

positive historie.  

 

Thomas, Frederik og Jakob går videre med punktet inkl. elevindragelse 

 

Fast punkt på kommende bestyrelsesmøder. 

 

 

Spisning kl. 18.00 
 

Punkt 4.  Forlængelse af frihedsforsøget og evaluering af tiltag 

Ansvarlig/tid 

18.15  

Alle 

Formål: 

 

Fremstilling: 

Formålet er, at SKB er orienteret om forlængelsen af frihedsforsøget 

 

Regeringen har valgt at forlænge frihedsforsøget et år. Formålet med punktet er, 

at SKB diskuterer, hvad det skal betyde for skolens arbejde. 

Skal vi iværksætte nye tiltag? 

Referat: 

  

Udsat 

 

 

Punkt 5.  Lukket punkt 

Ansvarlig/tid 

18.45  

Per 

Formål: 

 

Fremstilling: 

 

Referat: 

  

 

 

 

 

Punkt   Evt. 

Ansvarlig/tid 

  

Alle  

Referat: • Punkter til næste gang. Mobilfri SFO2. En repræsentant for SFO2 deltager 

i på næste SKB 

• Ansættelse af ansættelse samtaler for ny SFOleder er afsluttet.  

• Renovering at Bjergmarkskolen er i behandling. Det laves en plan for 

renoveringen. Renoveringen vil foregå hen over en længere årrække.  

• Møde med Hanne omkring kommunikation - “den gode historie om 

Bjergmarkskolen”. Første skridt er taget. 

• Jubilæum fungerede godt. God dag for alle. 

• Åbent hus for kommende børnehaveklasser. God tilrettelagt dag. God ide 

med skattekort. Godt besøgt og folk blev der længe 

 

 

 

 

 


